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Protokół z XIX sesji
Rady Miasta Malborka
w dniu 21 maja 2012 r.

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Malborka i trwała od godz. 11:00 do
13:30.

Ad. pkt 1
Otwarcie sesji i stwierdzenie i stwierdzenie prawomocności obrad.

Sesję otworzył i prowadził Wiceprzewodniczący Rady Tadeusz Woźny. Na
podstawie listy obecności ( zał. nr 1 ) stwierdził, że na stan 21 radnych obecnych jest 19.
Nieobecni radni: Arkadiusz Mroczkowski - usprawiedliwiony oraz Bożena Piątkowska -
usprawiedliwiona. Sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.
Wiceprzewodniczący powitał radnych, Burmistrza Andrzeja Rychłowskiego, Zastępców
Burmistrza: Jerzego Skoniecznego i Macieja Ruska, kierowników i prezesów firm
komunalnych, przedstawiciela Policji, pracowników urzędu, przedstawicieli mediów oraz
mieszkańców miasta.

Ad. pkt 2

Porządek obrad radni otrzymali na piśmie i jest następujący:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
4. Informacja na temat zaawansowania prac związanych z aktualizacją strategii rozwoju

miasta.
5. Informacja na temat przygotowania miasta do sezonu turystycznego i imprez masowych.
6. Zapytania i interpelacje radnych.
7. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian wieloletniej prognozy finansowej – IV zmiana;
b) zmian budżetu miasta na 2012 rok – V zmiana;
c) zmian budżetu miasta na 2012 rok – VI zmiana;
d) zmiany uchwały Rady Miasta Malborka nr XVII/185/12 z dnia 29.03.2012 r. w

sprawie zmian budżetu miasta na 2012 rok – II zmiana;
e) przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego rejonu Centrum w Malborku uchwalonego Uchwałą Nr XLII/396/10
Rady Miasta Malborka z dnia 21 stycznia 2010 r. w granicach określonych na
załączniku granicznym do niniejszej uchwały;

f) zmiany uchwały nr 133/XVI/03 Rady Miasta Malborka z dnia 30.12.2003 r. w
sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego dla terenu położonego w północnej części miasta Malborka, przy
kanale Ulgi w granicach określonych na załączniku graficznym do niniejszej
uchwały;

g) przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego Centrum Miasta Malborka – terenu położonego pomiędzy ul.
Mickiewicza, Sienkiewicza (obecne Kościuszki), Kościuszki i Aleją Rodła w
granicach określonych na załączniku graficznym do niniejszej uchwały;

h) wykazu kąpielisk na rok 2012 na terenie Gminy Miasta Malbork;
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i) wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji gminy miejskiej Malbork celem włączenia
do „Krajowego Programu Oczyszczania Ścieków Komunalnych”;

j) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia dotacji z Narodowego Funduszu Ochrony
Środowiska i Gospodarki Wodnej w ramach Systemu zielonych inwestycji GIS –
Green Investment Scheme.

8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
9. Informacja na temat protokołu z XVIII sesji Rady Miasta Malborka.
10. Komunikaty i wolne wnioski.
11. Zakończenie sesji.

Wiceprzewodniczący Tadeusz Woźny wniósł autopoprawkę do porządku obrad, a
mianowicie w pkt 7 wprowadził ppkt k) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady
Miasta Malborka nr XVIII/200/12 z dnia 26.04.2012 r. w sprawie zmian budżetu Miasta na
2012 rok – IV zmiana – radni otrzymali projekt uchwały.
Wiceprzewodniczący poddał pod głosowanie wprowadzoną zmianę, w wyniku którego Rada
Miasta jednogłośnie( głosowało 19 radnych ) przyjęła wprowadzoną autopoprawkę.
Porządek obrad po zmianach został przyjęty jednogłośnie ( 19 radnych – za ) i przedstawia
się następująco.

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
4. Informacja na temat zaawansowania prac związanych z aktualizacją strategii

rozwoju miasta.
5. Informacja na temat przygotowania miasta do sezonu turystycznego i imprez

masowych.
6. Zapytania i interpelacje radnych.
7. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian wieloletniej prognozy finansowej – IV zmiana;
b) zmian budżetu miasta na 2012 rok – V zmiana;
c) zmian budżetu miasta na 2012 rok – VI zmiana;
d) zmiany uchwały Rady Miasta Malborka nr XVII/185/12 z dnia 29.03.2012 r. w

sprawie zmian budżetu miasta na 2012 rok – II zmiana;
e) przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego rejonu Centrum w Malborku uchwalonego Uchwałą Nr
XLII/396/10 Rady Miasta Malborka z dnia 21 stycznia 2010 r. w granicach
określonych na załączniku granicznym do niniejszej uchwały;

f) zmiany uchwały nr 133/XVI/03 Rady Miasta Malborka z dnia 30.12.2003 r.
w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego dla terenu położonego w północnej części miasta Malborka, przy
kanale Ulgi w granicach określonych na załączniku graficznym do niniejszej
uchwały;

g) przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego Centrum Miasta Malborka – terenu położonego pomiędzy ul.
Mickiewicza, Sienkiewicza (obecne Kościuszki), Kościuszki i Aleją Rodła w
granicach określonych na załączniku graficznym do niniejszej uchwały;

h) wykazu kąpielisk na rok 2012 na terenie Gminy Miasta Malbork;
i) wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji gminy miejskiej Malbork celem
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włączenia do „Krajowego Programu Oczyszczania Ścieków Komunalnych”;
j) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia dotacji z Narodowego Funduszu

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w ramach Systemu zielonych
inwestycji GIS – Green Investment Scheme;
k) zmiany Uchwały Rady Miasta Malborka nr XVIII/200/12 z dnia 26.04.2012 r. w

sprawie zmian budżetu Miasta na 2012 rok – IV zmiana.
8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
9. Informacja na temat protokołu z XVIII sesji Rady Miasta Malborka.
10. Komunikaty i wolne wnioski.
11. Zakończenie sesji.

Ad. pkt 3

Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza radni otrzymali na piśmie ( zał. nr 2 ).

Zapytania radnych do Burmistrza:
Radny Krzysztof Grylak w sprawie Zwyczajnego Zgromadzenia Wspólników – PWiK oraz
Przedsiębiorstwa NOGAT zapytał, jak przedstawia się finansowy bilans spółki?
„Malborska Majówka na wodzie” - radny dowiedział się o niej dopiero ze sprawozdania z
międzysesyjnej pracy Burmistrza. Radny jako samorządowiec chciałby się wcześniej
dowiedzieć o tego typu zdarzeniach, kim są rodzice chrzestni  oddanej przystani.
Sprawa dość kontrowersyjna, radny zapytał, czy dzięki obecności przywołanego rapera
Elciaka, mieli Państwo sposobność bezpośredniego wysłuchania piosenki zatytułowanej
„Mam pasję”.
Radny dowiedział się, że odbyło się spotkanie z pedagogami, psychologami i logopedami.
Spotkanie to miało charakter konsultacji. Wiadomo, że konsultacje poprzedzają jakieś
decyzje, jakieś zmiany. Radny prosi o ewentualne tło tych konsultacji.

Zastępca Burmistrza Jerzy Skonieczny odpowiedział odnośnie spotkania z pedagogami,
psychologami i logopedami, które poprzedza opracowywaną przez Wydział OKS uchwałę
Rady Miasta o zmianie pensum (wymiaru godzin pracy) pedagogów szkolnych, psychologów
i logopedów. Trwają dalsze konsultacje a uchwała została przekazana do zaopiniowania
związkom zawodowym. Nie ma powodu do niepokoju. Projekt na pewno trafi najpierw na
posiedzenie Komisji OKS a następnie na sesję Rady Miasta. Konkretnie chodzi o
zwiększenie pensum tym trzem wymienionym grupom nauczycieli specjalistów.

Burmistrz Andrzej Rychłowski - nie wiem, co radny Krzysztof Grylak ma na myśli pytając o
bilans PWiK. Bilans zgodnie z obowiązującym prawem został przedstawiony Zgromadzeniu
Wspólników i przyjęty. Wiadomo, że spółka działa tak, aby zabezpieczyć potrzeby
mieszkańców miasta Malborka.  Nie jest nastawiona na zysk, chociaż rzeczywiście niewielki
zysk w tym bilansie widnieje, który został podzielony tak, że w niewielkim udziale
procentowym będą stanowić udziały na dokapitalizowanie spółki a niewielka część na premie
dla załogi.

Radny Krzysztof Grylak zapytał, czy spółkom grozi jakiś kryzys?

Burmistrz dodał: spółka działa bardzo dobrze i na ten rok ma wiele zadań, zwiększa strukturę
inwestycyjną w tym roku. Zagrożenia przed spółką większe się nie rysują, chociaż
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oczywiście od zarządu i rady nadzorczej w każdej spółce wymagany jest stały nadzór,
kontrola i dbanie o to, aby spółka była w dobrej kondycji finansowej. Wszyscy członkowie
rady nadzorczej jak i prezes otrzymali absolutorium za rok poprzedni.
Jeśli chodzi o „majówkę” to nie rozumiem intencji radnego, nie było specjalnych zaproszeń.
Informacja była rozpropagowana we wszystkich mediach, na wszystkich nośnikach naszych
medialnych miasta i nie tylko. Dom Kultury zadbał o bardzo udany program artystyczny, o
czym świadczy frekwencja na „majówce”, pan dyrektor OSiR, gdzie odbywała się majówka.
dawno nie widział takich tłumów, impreza bardzo udana.
Jeżeli chodzi o przystań, były to działania Urzędu Marszałkowskiego, który wysyłał
zaproszenia na otwarcie przystani. Ja też je podpisywałem, jeżeli ktoś poczuł się dotknięty, to
przepraszam. Nie sporządzałem listy zaproszonych gości, tylko Urząd Marszałkowski.
Pewnie kierował się jakimś swoim kluczem zapraszając osoby, które najbardziej
zaangażowały się w tej pracy.
Trudno mi rozmawiać o programie artystycznym i raperze Elciaku. Podczas całej imprezy
przedstawiane były różne gatunki muzyki i taka była idea, żeby dla każdego coś było.
Osobiście raper Elciak, jeśli miałbym recenzować, to nie mam uwag. Słyszę go w radiu
malborskim, ale nie wsłuchuje się w teksty. Taki gatunek muzyki pewnie niesie różne treści,
także kontrowersyjne i trudno mi wypowiadać się na ten temat.

Więcej pytań nie było, Wiceprzewodniczący podziękował Burmistrzom za wyczerpujące
odpowiedzi i przeszedł do kolejnego punktu.

Ad. pkt 4

Informację na temat zaawansowania prac związanych z aktualizacją strategii rozwoju
miasta radni otrzymali na piśmie ( zał. nr 3 ), jednak z–ca Burmistrza Maciej Rusej
uzupełnił ją mówiąc, że pierwotnie planował, aby ten wątek w jakiś sposób rozbudowywać a
chciał zreferować ważniejsze punkty, to co już zostało zrobione w związku z aktualizacją
strategii i to co przed nami. Natomiast przy układaniu informacji okazało się, że warto jednak
radnym bardziej szczegółową dać informację, niż tą, którą radni otrzymali.
Z – ca Burmistrza odniósł się do tego co zostało zrobione oraz do ostatniej prezentacji
niektórych wyników badań, które w związku ze strategią są robione, a to z tego tytułu, że się
pojawiają różne głosy w prasie, w internecie, a także docierające poprzez radnych i inne
osoby, warto poświęcić temu dwie minuty.
Jak radni pamiętają, jesteśmy pół roku po otrzymaniu dofinansowania tytułem rozpoczęcia
prac na aktualizacją strategii, która z całą pewnością tej aktualizacji wymaga, ma ponad 10
lat. Dokument, który powstanie będzie już całkowicie nowym dokumentem, w zasadzie jest
to  pewien proces a dokument tylko ujmuje w tym ramy metodologiczne w ten proces.
Otrzymaliśmy na aktualizację strategii pół miliona złotych i jest to 100 % dofinansowanie.
Dzięki temu udało nam się  między innymi zorganizować badania społeczne, o których
mówiliśmy, są to przedsięwzięcia niezmiernie kosztowne.
Przy tej okazji, Z – ca Burmistrza Maciej Rusek zachęca radnych do uczestnictwa w
spotkaniach, które są  związane z aktualizacją strategii. Dzisiaj radni otrzymali kolejne
zaproszenie, proces zakończy się dopiero  w roku 2013, Burmistrz serdecznie zaprasza a
prace nad aktualizacją tego dokumentu, mówiąc szerzej ten proces będzie znacznie uboższy.
Są osoby z rady, które pojawiają się i biorą udział w tych pracach zawsze, natomiast  bardzo
Burmistrz apeluje o to, aby starać się znaleźć czas, bo jest to bardzo ważna sprawa dla miasta
i określająca kierunek rozwoju miasta nie na krótki czas lecz długofalowo. Kilkanaście dni
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temu była prezentacja wyników badania, które zostało zlecone w ramach strategii, niestety
Burmistrz bardzo żałuje, ale nie mógł wziąć udziału i dlatego też nie mógł podjąć dyskusji i
zareagować na głosy, które się pojawiły.
Z dużą przykrością  odnotowuje doniesienia w prasie, które są  nie prawdziwe. W żaden
sposób Burmistrz nie chce nikogo dotknąć, ale przekonanie Burmistrza jest takie, że albo
wynikają z nietolerancji albo z pychy. Nie trzeba wiele wysiłku, żeby sięgnąć do  BIP-u i
zapoznać się ze szczegółowymi warunkami zamówienia, aby zobaczyć jakie warunki
przedstawiła firma, która ostatecznie została wyłoniona do wykonania tego badania. Jakie
warunki tej firmie zostały przedstawione i jakie warunki zostały przez tą firmę spełnione w
badaniu.
Spis zawiera kilkadziesiąt stron, badanie jest wg naszej najlepszej wiedzy, ale to nie tylko
wiedza urzędników ale i ekspertów, z którymi bardzo długo i szczegółowo konsultowano
założenia tego badania dokładając największych możliwych starań, aby to badanie było
obiektywne. Jeśli pojawiają się głosy, że badanie to  ma schlebiać, a czy jego wyniki, mają
schlebiać Burmistrzowi i Radzie. Jeśli pojawiają się głosy, że to badanie jest nieskorelowane
ze strategią województwa. Jeśli konkluzją zbadania, z przykrością to Burmistrz przeczytał,
miało być hasło „Polska rośnie w siłę a ludziom żyje się dostatnio”. Jeśli radny Rady Miasta
mówi, że to badanie odbiera  jako tendencyjne i schlebiające tym, co je zamawiali, to
Burmistrz przeprasza, ale to jest nieporozumienie, to jest najdelikatniejsze słowo, które
Burmistrzowi przychodzi do głowy.
Z – ca Burmistrza Maciej Rusek prosi zapoznać się z metodologią tego badania. Burmistrz
ma w sobie sporo pokory, ale  z drugiej strony ma pewną wiedzę ekspercką i jest
dyplomowanym emulatorem i ma za sobą kilkanaście ewaluacji, w tym także badania
społeczne. Ale badający nie opierali się na Burmistrza wiedzy, bo ona jest w tym względzie
mikroskopijna, opierali się na wiedzy eksperckiej.  Prosił, aby zobaczyć, że tam są badania
na reprezentatywnej grupie mieszkańców, badania ilościowe.
Są trzy różne badania ilościowe i Burmistrz poprosił, aby w Internecie zapoznać się ze
słowem triangulacja, dopiero triangulacja  badań jakościowych i ilościowych  daje obraz i
badanie przez to nabiera właściwą wagę.  Nie ma badań idealnych, wszystkie są obarczone
błędem, tak jak cała aktywność w świecie jest obarczona błędem, także poznawcza.
Staraliśmy się zrobić fotografie, nie zamawiać badania bez celu, zrobić fotografie z tego co
sądzą mieszkańcy na ten temat.
Badania ankietowe mieszkańców wg naszych wytycznych miało mieć minimum 45 pytań,
zawierało pytań 57, nie licząc około 10 pytań z tzw. metryczki wywiadu.
Radny Jan T. Wilk powiedział, że z badania wynika „wybudujmy aqua park a my siedźmy
cicho i nie przeszkadzajmy”.  Burmistrz prosi aby sięgnąć do ankiety, a jeśli ktoś ma kłopot z
dotarciem do ankiety, to jest w stanie udostępnić. 57 pytań otwartych, półotwartych i
zamkniętych, każdy, kto ma jakąkolwiek minimalną wiedzę o badaniach społecznych, wie co
oznaczają te terminy.
Burmistrz Maciej Rusek przytoczył badanie, które dotyczy aqua parku, ponieważ blisko 60
% respondentów wypowiedziało się za akwaparkiem. To badanie nie było robione po to, żeby
uzasadnić nam albo pokazać opinie publiczne i zobaczyć, że ponad połowa mieszkańców
popiera. Czy mamy udowadniać, że za niespełna 40 tys. zł mamy wybudować aquapark, to
nie jest potrzebne Burmistrzowi czy Radzie Miasta do tego, aby  uzasadnić. Uzasadnienie jest
inne, nie mniej jednak Burmistrz odczytał radnym pytanie 56 w ankiecie: „jakich elementów
infrastruktury turystycznej potrzeba wg pana/pani w Malborku: aquapark, miejsce
wypoczynku dla rodzin z dziećmi, miejsca wypoczynku dla seniorów, park z placem zabaw
dla dzieci, skatepark, wypożyczalnia rowerów, wypożyczalnia sprzętu wodnego, inne, jakie,
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nie wiem, trudno powiedzieć”.
Czy to jest pytanie tendencyjne? Burmistrz prosi nie przekazywać społeczeństwu nieprawdy.
Rozumie, że ktoś się może nie zgadać z tym, że w Malborku ma powstać aquapark, że ktoś
się może nie zgadzać z takimi czy innymi decyzjami Burmistrza, ma do tego pełne prawo.
Natomiast niech nad polityką góruje prawda, może to jest naiwne ale wydaje się
Burmistrzowi Maciejowi Ruskowi, że każdy z Państwa  i każdy z nas pracuje w taki sposób,
żeby jakoś  o tym prawie też świadczyć. Nie przekłamujmy, nie przeklinajmy rzeczywistości.
Jeżeli badanie dotyczące całej Polski, np. badania sondażowe związane z  wyborami,
najbardziej popularne, są wykonywane na próbie mniej więcej 2 tysięcy osób i to jest próba
reprezentatywna, tak jest uznawana przez pracownię do badań społecznych i obarczana
błędem do 3 % , to badanie na 500 osobowej próbie mieszkańców dobranej w sposób losowo
- warstwowy. Burmistrz proponuje sięgnąć do źródeł i dowiedzieć się co to znaczy.
Jeśli nie jest reprezentatywne to Burmistrz przeprasza, gdzie to jest napisane, niech ten kto
zadaje temu  kłam, to udowodni.
Badanie wsparte też badaniami jakościowymi, o których  Burmistrz wspomniał, wywiadami
indywidualnymi, wywiadami fokusowymi. Nikt nie zamierza tutaj oszukiwać społeczeństwa.
Badania były robione ponieważ po pierwsze: były na nie pieniądze i zdarzyła się okazja, aby
wreszcie porządnie to zrobić, zapytać mieszkańców jak widzą swoje miasto.
Burmistrz przytoczył klika danych z załącznika do fizzu, który pokazuje jaki miał być  zakres
tego badania.
Ogólna ocena miasta, cechy Malborka i jego otoczenia, atuty w procesie rozwoju. Cechy
Malborka i jego otoczenia utrudniające rozwój miasta. Burmistrz odczytał tylko nagłówki,
które są rozwinięte. Ocena bezpieczeństwa w mieście, ocena funkcjonowania komunikacji
miejskiej, ocena funkcjonowania służby zdrowia, ocena funkcjonowania edukacji publicznej,
ocena finansów planowania inwestycji, ocena funkcjonowania Urzędu Miejskiego.
Wskaźniki, które  firma musiała wziąć pod uwagę: zagospodarowanie  przestrzenne,
infrastruktura techniczna, transport, pod tym jest 5 podpunktów szczegółowo to
omawiających.  Infrastruktura  kapitał ludzki ma 8 podpunktów, rozwój gospodarczy 14
podpunktów, rekreacja i turystyka   38 itd., itd.. Jeśli ktoś ma kłopot z dotarciem do internetu,
Burmistrz może w każdej chwili udostępnić.
Strategia miasta zaczyna być opracowywana w momencie  kiedy aktualizowana jest strategia
Woj. Pomorskiego. Burmistrz Maciej Rusek od miesiąca stycznia br. uczestniczy w pracach
subregionalnego zespołu, który zajmuje się aktualizacją strategii powiatu starogardzkiego,
malborskiego, sztumskiego, kwidzyńskiego i tczewskiego. Te dwa dokumenty nie mają na
siebie prostego i ścisłego przełożenia.
Strategia rozwoju województwa pomorskiego to nie jest suma lokalnych strategii gmin i
powiatów województwa pomorskiego, to jest zupełnie inny dokument.
Burmistrz Maciej Rusek podziękował i powiedział, że jeżeli będą pytania, chętnie na nie
odpowie.

Zapytania radnych:
Radny Jan T. Wilk powiedział, że pkt 4 obrad brzmi „informacja na temat zaawansowania
prac związanych z aktualizacją strategii rozwoju miasta” i tego w wystąpieniu Burmistrza
Macieja Ruska radny oczekiwał. Natomiast prośba radnego do Burmistrza, aby nie odnosił
pewnych rzeczy do siebie i nie czuł się urażony, że ktoś ma inne zdanie. Radny J. T. Wilk ma
prawo mieć swój punkt widzenia i tak to przedstawił.
Nie neguje kwalifikacji Burmistrza Macieja Ruska jeśli chodzi o sposób prowadzenia badań.
W opinii radnego J. T. Wilka  jest to śmieszne i takie nie pasujące do rzeczywistości.  Radny
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pozwolił sobie publicznie i jawnie jako Jan  Wilk powiedzieć, ale prosi Burmistrza, aby dał
mu szansę na Jego punkt widzenia. Szanuje Burmistrza i Jego pogląd, żeby to było tylko
radnego widzimisię, to w porządku, ale wie, że wiele osób  było na tym spotkaniu, czy też
dyskutowało na ten temat i wyglądało to troszeczkę   na inną opcję, jaka w tej chwili
Burmistrz prezentował.
Radny Jan T. Wilk myśli, że nie ma powodu abyśmy się podgryzali kto komu powiedział i do
kogo ma żal, tylko radny chciał, aby Burmistrz Maciej Rusek  powiedział, jaki jest  poziom
zaawansowania tych prac nad strategią, nad  aktualizacją tej strategii a co do metod radny
zgadza się z Burmistrzem w zupełności.

Z – ca Burmistrza Maciej Rusek wyjaśnił na początku, że nie chce radnym odczytywać 1,5
strony materiału, który szczegółowo w miarę opisuje  harmonogram tego co się wydarzyło i
co przed nami, stąd Burmistrz pominął te zagadnienia a skupił się na wątku, który budzi
emocje, co wynika z relacji najróżniejszych.
Nikomu Burmistrz nie odmawia prawa do jego zdania, ale to obecnym radnym mieszkańcy
zaufali oddając na nich swoje głosy. Należy dzielić odpowiedzialność razem z mieszkańcami,
zrobić minimum wysiłku, sięgnąć do źródeł, aby się odpowiedzialnie i prawdziwie
wypowiedzieć. Burmistrz to badanie odebrał jako tendencyjne i schlebiające tym co je
zamawiali.
Z – ca Burmistrza Maciej Rusek starał się w tym krótkim czasie zreferować podstawy
metodologiczne, że to badanie nie miało nikomu schlebiać. Jest to pewna fotografia stanu
istniejącego, pytania również pojawiły się w pewnej redakcji. Burmistrz przytoczył zadania z
zakresu, które zostały podane. Zostało określone co należy zbadać, jakie kategorie i
podkategorie, prace długo przebiegały nad tym zakresem, aby ta fotografia wynikająca z
badań była możliwie kompletna.

Radny Krzysztof Grylak został bardzo ujęty, z–ca burmistrza Maciej Rusek zaskarbił
sympatię radnego stwierdzeniem „niech nad polityką góruje prawda”. Z perspektywy czasu
radny tylko może powiedzieć, że prawdziwość sondaży, weryfikuje czas, niektórzy  mówią,
że „prawda jest córką czasu”. Radny nie do końca się z tym zgadza, na pewno prawdziwość,
albo słuszność  to „jest córką czasu”. Radny wysłuchał informacji Burmistrza, który jako
punkt pierwszy, wynikający z wypowiedzi ankietowanych jest aquapark.
Nie taki był cel badania – odpowiedział z–ca burmistrza Maciej Rusek.
Więcej uwag ani pytań nie było.

Ad. pkt 5

Informację na temat przygotowania miasta do sezonu turystycznego i imprez masowych
radni otrzymali na piśmie ( zał. nr 4 ).
Radni uwag i wniosków nie wnieśli.

Ad. pkt 6

Zapytania i interpelacje radnych.

Radny Marek Charzewski miał pytania związane z oświatą i dotyczą arkuszy
organizacyjnych, które zostały złożone przez jednostki oświatowe. Radny chciał się
dowiedzieć, czy po analizie tych arkuszy może Burmistrz przybliżyć, jak będzie wyglądała
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sytuacja z zatrudnieniem, tzn., czy będą  zwolnienia w szkołach, w jednostkach oświatowych
podległych pod Miasto, czy będą ograniczenia etatów? Jeżeli tak, to czy samorząd będzie się
starał szukać uzupełnienia etatów w innych jednostkach. Pozostawiamy to wyłącznie
dyrektorom, czy będziemy się starać uzupełniać te etaty w innych jednostkach.
Druga kwestia dotycząca sprawy przedszkoli i realizacji tej pięciogodzinnej podstawy
programowej bezpłatnie, czy są przewidywane jakieś ujednolicenia, nazwijmy to  czasu, w
którym będzie mógł rodzic korzystać z tej pięciogodzinnej opieki. Czy to we wszystkich
przedszkolach  ma być ujednolicone i jak gdyby określone na poziomie samorządu, czy nadal
przedszkola będą jak gdyby same sobie tu ten czas  na realizację tej podstawy programowej
gwarantować.

Radny Krzysztof Grylak miał cztery punkty, i tak: parkan wokół Placu Jagiellończyka
miejscami już rdzewieje. Rady zapytał czy podlega gwarancji i dodał, że po plakatach
wyborczych pozostały na rurach plastikowe opaski. Te opaski tkwiły przez sezon zimowy,
taką opaskę jak się przesunie, to widać rdzawe wżery w ten metal. Radny dodał, że na tym
parkanie swoje materiały wyborcze zawiesił komitet wyborczy PO. Wobec tego radny
zapytał Burmistrza wprost, ponieważ pamięta jak przed wyborami prezydenckimi nastąpił
skandal, jak to możliwe, żeby gdzieś wisiały plakaty Jarosława Kaczyńskiego i to bez
uzgodnienia itd., one pozostawią trwały ślad na słupach, które podlegają gwarancji a
„gwarant się wypnie” i nie będzie chciał honorować tego typu roszczeń.
Radny zapytał, kto sfinansuje ewentualne działania konserwacyjne tych rur?
Kolejna sprawa to radny powiedział, że bardzo słusznie pani redaktor zapytała na poprzedniej
sesji w sprawie barw godła, barw herbu tak Miasta jak i Powiatu. Radny nie podejmował tej
kwestii, ponieważ było wiadomo dlaczego się wstrzymywał. Nie mniej jednak w związku z
tym, że po części radny był sprowokowany i jest to znak dla Niego i sposobność, aby to
wykorzystać. Radny zapytał, kiedy godło jak i herb Miasta oraz Powiatu przyjmą stosowne
barwy. Nie jest to bowiem ozdoba.
Trzecia sprawa – przy ul. Kościuszki przed 8 – 10 laty w okolicy firmy „Czer – Zal” na
zapleczu, spłonął supermarket ( Eurosam ). Radny zapytał, czyja to jest nieruchomość, po
pożarze została pozostawiona, ale nie to jest troską radnego. Troską radnego są sygnały
mieszkańców, którzy od strony ul. Wareckiej narzekają, że tam przez ubytki w płocie
gromadzą się różni ludzie, są hałasy, można mówić o eskalującej patologii. Radny zapytał,
czy Miasto władne jest, żeby w tamtym obszarze w jakiś sposób zabezpieczyć porządek.
Ostatnia sprawa – troje mieszkańców Malborka zwróciło się do radnego wprost, otrzymał
kilka maili ze świata od mieszkańców Malborka, którzy obejrzeli teledysk młodego naszego
artysty o nazwie Elciak. Z tego co radnemu przekazano, producent dziękuje firmie należącej
do firmy komunalnej za udzielenie zezwolenia za wyprodukowanie tego teledysku.
Działania ludzkie są obrazem wiedzy o świecie i wyrazem woli ulepszania świata. Radny
uważa, że ci mieszkańcy, którzy w jakiś sposób drogą internetową są związani z naszym
miastem, wyrazili wielką dezaprobatę. Jeden ktoś nawet napisał do radnego: „panie Grylak,
co pan sądzi, gdyby tak mieszkańcy miast partnerskich Malborka znali język polski i
posłuchali by sobie teledysku, czy on by ich zachęcił do odwiedzenia naszego miasta? Radny
pomija sprawę młodego człowieka, który jest odważny, miejscami zuchwały, tak uważa
radny, ale ucieka od sprawy producenta. Producent robi to co chce, jest wolny. Tymczasem
radny zapytał Burmistrza, czy podmioty komunalne, które użyczają swojego obszaru,
weryfikują czasem pod kątem treściowym to, co ma się tam dokonywać.

Radny Sławomir Grudziński na ostatniej sesji odniósł się do sprawy ul. Westerplatte i znaku
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zatrzymania. Do dnia dzisiejszego znaki są powieszone i całe szczęście są zakryte. W
odczuciu radnego powinno się wycofać z tej nieracjonalnej decyzji. Radny zadał również
pytanie odnośnie zaplecza ul. Westerplatte i tych nieszczęsnych skansenów, bud.
Następna sprawa to plac zabaw, który jest bardzo skromny, jakaś huśtawka, która się
złamała, to zamiast ją naprawić, to ją wyrzucono na śmietnik.
Radny spacerując po mieście zauważył, że place zabaw znajdują się tylko na terenach
należących do Spółdzielni Mieszkaniowej, np. plac zabaw w okolicy ul. Sikorskiego i ul.
Westerplatte. Jest jedyny w tej okolicy i nie stać nas naprawdę na to, żeby coś zrobić więcej
dla tych dzieci? Czy na tym ma polegać program wspierania rodziny?
Na dzień dzisiejszy szukamy oszczędności np. na przedszkolach, chyba, że to również jest
program wspierania rodziny.

Radny Zdzisław Leszczyński przypomniał, że w listopadzie ub. roku plac przy dworcu został
nazwany Placem Wiesława Jedlińskiego i do chwili obecnej nie ma tam żadnej tabliczki, ani
informacji na ten temat.

Radna Teresa Zdanowicz - w czasie ostatniej sesji złożyłam na piśmie dwa zapytania a
dotyczyły one odnowienia oznakowania poziomego ulic oraz braku koszy na przystankach
autobusowych. Otrzymałam odpowiedź, że odnowienie oznakowania poziomego ulic będzie
na dniach rozpoczęte i wykonane. Odnośnie koszów ulicznych, zostałam poinformowana, że
w Malborku znajduje się  449 koszy i stwierdza się, że nie było dotychczas sygnału, że jest
ich za mało. Bardzo dużo poruszam się pieszo ulicami miasta Malborka, w różnych
dzielnicach  i zauważyłam, że w centrum miasta   jest duża ilość koszy, natomiast poza
centrum jest ich o wiele mniej. Jeżeli chcemy uczyć dzieci porządku i czystości, to musimy
stworzyć do tego warunki.
Druga sprawa to kosze na przystankach autobusowych. Powstały dwa piękne przystanki przy
ul. Kotarbińskiego, ale nie ma koszy. Ogólnie brakuje ich na przystankach autobusowych, np.
na trasie w kierunku Wielbarka. Gospodarz Miasta odpowiedziała mi, że są inne potrzeby, nie
mniej jednak postara się uzupełnić śmietniki uliczne tam, gdzie jest taka potrzeba. Radna
apeluje, aby zająć się tym tematem, zwłaszcza, że rozpoczyna się sezon turystyczny.
Kolejna sprawa to zejście schodami za urzędem na bulwar. Wiadomo, że w związku z
budową drugiej nitki mostu nie remontuje się tych schodów, ale poręcze można pomalować,
nie wymaga to dużego nakładu. Wystarczy zaangażować pracowników z robót publicznych.

Radna Alicja Osińska zwróciła uwagę na odcinek drogi między torami. Kierowcy skarżą się,
że ten odcinek drogi jest byle jak przystosowany do przejazdu w trakcie trwania inwestycji
PKP. Rozumieją, że jest to inwestycja, którą trzeba wykonać, ale uważają, że  podczas tej
inwestycji ta droga też powinna być na tyle przejezdna, żeby sobie nie urywali zawieszenia
samochodów a szczególnie w porze wieczorowej, kiedy przejazd jest słabo oświetlony.
Radna prosi, aby zwrócić uwagę na to, żeby pracownicy podczas układania płyt, zrobili to
porządnie.

Radny Jan T. Wilk ma dwa pytania do Burmistrza i oczekuje konkretnej odpowiedzi.
Pierwsze pytanie: od miesiąca lutego występuje problem ze stroną internetową Miasta, były
już składane deklaracje w tej sprawie. Radny pyta co się dzieje, że ta strona dalej jest
nieaktualna i kiedy w końcu mieszkańcy będą mogli zobaczyć na stronie internetowej Urzędu
Miasta, co się w mieście dzieje?
Drugie pytanie: dlaczego na stronie internetowej BIP nie została umieszczona uchwała  nr
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XLVII/442/10 z 30.06.2010 r. w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego Centrum Miasta Malborka – terenu położonego pomiędzy ulicami
Mickiewicza, Sienkiewicza, Kościuszki i Aleją Rodła. Do dnia dzisiejszego tej uchwały nie
znalazłem. Czy jest jakiś problem techniczny, a może w czymś pomóc?

Więcej pytań ani interpelacji radni nie mieli. Wiceprzewodniczący Rady Tadeusz Woźny
poinformował, że odpowiedzi na nie zostaną udzielone w pkt. 8.

Ad. pkt 7

Podjęcie uchwał:

a) Projekt uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej – IV zmiana.
Skarbnik Miasta Małgorzata Pilarska – Downar zreferowała powyższy projekt
mówiąc, że zawiera zmianę dwóch załączników. W załączniku nr 2 dokonano zmiany w
zakresie przedsięwzięć i tak: wprowadzono nowe przedsięwzięcie pod nazwą usługi
prawne w celu przeprowadzenia przetargu na te usługi na okres letni oraz wprowadzono
zmiany w zakresie przedsięwzięcia na wykupienie prawa własności nieruchomości przy
Al. Wojska Polskiego. Dokładne szczegółowe zmiany w zakresie danych liczbowych
znajdują się w zał. nr 2. W zał. nr 1 dokonano aktualizacji danych cyfrowych. Skarbnik
powiedziała, że najważniejszą zmianą jest wprowadzenie wolnych środków, które zostały
uruchomione uchwałą, która będzie podejmowana po  tym projekcie.

Projektem uchwały zajmowały się Komisje: Finansowo – Budżetowa; do spraw Społecznych;
Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta; oraz Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i
Komunikacji. Opinie Komisji są pozytywne.

Uwagi radnych:
Radny Sławomir Grudziński na posiedzeniu komisji Finansowo-Budżetowej zadał pytanie i
nie otrzymał odpowiedzi, jakiej nieruchomości przy Al. Wojska Polskiego dotyczy
wykupienie prawa własności. Pytam konkretnie, o jaką nieruchomość chodzi?
Skarbnik Miasta odpowiedziała, że jest to tylko aktualizacja przedsięwzięcia, które zostało
już wprowadzone wcześniejszą uchwałą Rady, jest to nieruchomość po byłej Agromie i to
było w porządku sesji miesiąc temu. Obecnie zostały zaktualizowane  kwoty, o kwoty
odsetek.
Ad vocem radny S. Grudziński zapytał, czy nie prościej było napisać i wówczas nie byłoby
wątpliwości?
Więcej pytań nie było.

W wyniku głosowania (głosowało 18 radnych: 17  radnych za, 1 głos wstrzymujący się,
przeciwnych nie było ) Rada Miasta podjęła Uchwalę Nr XIX/204/12 w sprawie zmian
wieloletniej prognozy finansowej – IV zmiana ( zał. nr 5 ).

b) Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta na 2012 rok – V zmiana omówiła
Skarbnik Miasta. W zmianie tej dokonano zmiany dochodów zgodnie z zał. nr 1, zmiany
wydatków zgodnie z zał. nr 2 oraz wprowadzono wolne środki z 2011 r. w kwocie 15.400 zł
zgodnie z zał. nr 3.  Zmiany były szczegółowo omawiane na komisjach oraz znajdują się w
uzasadnieniu. Budżet Miasta po zmianach wynosi: dochody budżetowe - 98.788.834 zł,
wydatki – 107.510.554 zł, przychody – 13.907.621 zł i rozchody – 5.185.901 zł.  W § 1
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została także zacytowana kwota deficytu, która wynika  z odjęciu kwoty dochodu od
wydatków.
Opinie Komisji Finansowo – Budżetowej; Komisji do spraw Społecznych; Komisji Oświaty,
Kultury i Sportu; Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta oraz Komisji
Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji są pozytywne.

Uwagi, pytania radnych:
Radny Jan T. Wilk prosi o wyjaśnienie zapisu, który jest w uzasadnieniu, że przenosi się
wydatki w wysokości 80.000 zł z dz. 900 rozdz. 90001 z zadania: kanalizacja deszczowa SP
3 do dz. 801 rozdz. 80101 par. 6050 celem zapłaty za węzeł CO w Szkole Podstawowej Nr 3.
Wyjaśnień udzielił Naczelnik Wydz. IZP Roman Milanowski, który powiedział, że te
pieniądze są z oszczędności przetargowych, wystąpiły przy okazji kanalizacji deszczowej
na ul. Malinowskiego, która będzie obsługiwała również szkołę. Są one niezbędne na
sfinansowanie zakupu węzła ciepłowniczego, który to nie był ujęty ani w postępowaniu
przetargowym, ani w umowie przyłączeniowej z ECO Malbork.
Więcej uwag nie było.

Rada Miasta w wyniku głosowania (głosowało 19 radnych: 16 było za, 3 się wstrzymało,
przeciwnych nie było) podjęła Uchwałę Nr XIX/205/12 w sprawie zmian budżetu Miasta
na 2012 rok – V zmiana ( zał. nr 6 ).

c) Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta na 2012 rok – VI zmiana.
Skarbnik Miasta powiedziała, że w projekcie tym dokonano zmiany wydatków zgodnie z
zał. nr 1, natomiast wielkości budżetu po zmianach w porównaniu do poprzednio podjętej
uchwały nie zmieniły się. Skarbnik dodała, że najważniejszą zmianą jest zwiększenie budżetu
naszej jednostki budżetowej Centrum Profilaktyki Uzależnień i ta kwota zwiększonego
budżetu, czyli 75.234 zł wynika z wykonania dochodów w roku 2011 wskutek zezwoleń
alkoholowych a wykonania wydatków tej jednostki w roku 2011.
Opinie Komisji: Finansowo – Budżetowej; Komisji do spraw Społecznych; Komisji Oświaty,
Kultury i Sportu oraz Komisji  Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta są pozytywne.

Uwagi, pytania radnych:
Radny Jan T. Wilk powiedział, że różnica między dochodami i wydatkami stanowi deficyt
budżetu w kwocie 8.721.720 zł, który zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z
kredytów w wysokości 4.795.099 zł, przychodami pochodzącymi z pożyczek wysokości
1.230.242 zł i przychodami pochodzącymi z wolnych środków z 2011 r. w wysokości
2.696.379 zł. Radny zapytał jakie to są wolne środki i z czego wynikają?
Skarbnik Miasta odpowiedziała, że zgodnie z podjętym pierwotnym projektem uchwały
budżetowej na rok 2012 zaplanowany był kredyt i jak pamiętamy, kredyt był przeznaczony
na spłatę już zaciągniętych zobowiązań oraz na pokrycie deficytu. Ta kwota 4.795.099 zł  to
jest właśnie kwota na pokrycie deficytu. Wolne środki wynikają, (jest to wykazane w
sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 2011, które radni otrzymali) z różnicy dochodów
odjąć wydatki plus przychody minus dochody wykonane i to jest kwota wolnych środków z
roku 2011, która sukcesywnie uchwałami Rady Miasta od miesiąca stycznia jest
wprowadzana do budżetu i na dzień dzisiejszy jest to kwota 2.696.379 zł, która jest
wprowadzana w VI zmianie budżetu.
Ad vocem radny Jan T. Wilk zapytał: na czym te dwa miliony zostały zaoszczędzone?
Skarbnik Miasta – wykonanie dochodów w roku 2011 było 100% a wykonanie wydatków
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było dużo poniżej 100%  w związku z czym wynikła kwota wolnych środków. Również na to
wpłynął fakt niepełnego zaciągnięcia kredytu planowanego w 2011 roku. Te sprawy są
opisane w sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2011 rok.
Więcej pytań nie było.

Wiceprzewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania
Rada Miasta, 15 głosami za, głosów przeciwnych nie było, przy 3 głosach wstrzymujących
się (głosowało 18 radnych – radny L. Witkiewicz zwolnił się z obrad) podjęła Uchwałę Nr
XIX/206/12 w sprawie zmian budżetu Miasta na 2012 rok – VI zmiana ( zał. nr 7 .

d) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Malborka Nr XVII/185/12 z dnia
29.03.2012 r. w sprawie zmian budżetu Miasta na 2012 rok – II zmiana uzasadniła Skarbnik
Miasta Małgorzata Pilarska-Downar następująco:  jest to aktualizacja II zmiany budżetu
miasta na 2011 rok. Do Urzędu Miasta wpłynęła uwaga RIO w postaci Uchwały, w której
wytknięto błędy w podjętej w marcu br. uchwale w sprawie II zmiany budżetu Miasta. W
związku z tym obecna uchwała uwzględnia poprawki.
Powyższy projekt pozytywnie zaopiniowały Komisje: Finansowo – Budżetowa; do Spraw
Społecznych; Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta oraz Gospodarki Komunalnej,
Mieszkaniowej i Komunikacji.
Pytań do projektu nie było.

Rada Miasta zdecydowaną większością głosów ( głosowało 18 radnych: 17 było za, 1 się
wstrzymał, przeciwnych nie było ) podjęła Uchwałę Nr XIX/207/12 w sprawie zmiany
uchwały Rady Miasta Malborka Nr XVII/185/12 z dnia 29.03.2012 r. w sprawie zmian
budżetu Miasta na 2012 rok – II zmiana ( zał. nr 8 ).

e) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego rejonu Centrum w Malborku uchwalonego Uchwałą Nr
XLII/396/10 Rady Miasta Malborka z dnia 21 stycznia 2010 r. w granicach określonych na
załączniku graficznym do niniejszej uchwały zreferował inspektor z Wydz. RGP Ryszard
Gąsowski, który powiedział m. in. zmiana planu obejmuje centrum miasta objętego ulicami:
Solną, Piastowską, Kanałem Juranda i ulicą Piłsudskiego. Obecnie na tym terenie
funkcjonuje parking samochodowy. Miasto próbowało znaleźć nabywcę obecnego terenu,
aby zagospodarować ten teren położony w bardzo eksponowanym miejscu. Obecny
miejscowy plan ogranicza pozyskanie kontrahentów, dlatego w zmienionym planie chcemy
aby był szerszy katalog możliwości zagospodarowania tego terenu, biorąc jednocześnie pod
uwagę zarówno jego położenie jak i też oczekiwania, czyli związane z aktywizacją
mieszkańców, z obsługą ruchu turystycznego jak i z rozwiązaniem problemów parkingowych
ze względu na funkcjonujące obok Muzeum Zamkowe, jak i też realizowaną przebudowę
przejścia do zamku itp.
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez następujące komisje: Finansowo –
Budżetową; Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta oraz Gospodarki Komunalnej,
Mieszkaniowej i Komunikacji.

Pytania radnych:
Radny M. Charzewski prosi o wyjaśnienie, jaki plan obowiązuje dla tego terenu, i co chcemy
zmienić? Stwierdził, że w projekcie uchwały nie ma katalogu zmian, które miałyby być
wprowadzone.
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Inspektor R. Gąsowski – odpowiedział, że w planie chcemy rozszerzyć katalog usług, między
innymi stworzenie możliwości pod hotel, zwiększenia możliwości usług handlowych, bo
obecnie ta nieruchomość go nie przewiduje, dodatkową salę konferencyjną. Tego typu usługi
możliwe do zrealizowania, a obecny plan nam to uniemożliwia. Zadaniem planu jest, żeby
stworzyć taką możliwość.
Radny K. Grylak – plan zagospodarowania przestrzennego, który ma ulec zmianie jest
stosunkowo świeżym planem, z 2010 roku. Dlaczego tak często się go zmienia? Czy w 2010
roku nie było o tym wiadomo? Jakie na dzień dzisiejszy są zainteresowania tym obszarem,
uzasadnienie jest bardzo oszczędne w słowach.
Inspektor R. Gąsowski - była inna sytuacja ekonomiczna, zainteresowanie nieruchomościami
było większe. Wpływ na to ma też zmiana przeznaczenia tej nieruchomości, jest
zapotrzebowanie na inne usługi, inwestorzy patrzą na to, w jakim kierunku idzie rozwój
miasta i dostrzegają pewne elementy, które praktycznie nie zostały ujęte, a chcieliby je
zrealizować i stąd problem z jakim miasto się borykało nie mogąc tej nieruchomości
zagospodarować poprzez oddanie jej w drodze przetargu. Wpływ na to ma również
zagospodarowanie nieruchomości położonej w sąsiedztwie przedmiotowego terenu, gdzie
Wysoka Rada wyraziła zgodę na połączenie funkcji hotelowej z mieszkaniową.
Burmistrz Miasta dopowiedział:  plan zagospodarowania w 2010 roku był zmieniany na
potrzeby hotelu i musieliśmy reagować na pewne zapisy w planie. Inwestor wtedy chciał, aby
zwiększyć możliwości inwestowania na tym terenie i złożył wnioski odnośnie wyższej
kondygnacji. Obecnie chcemy zwiększyć ilość funkcji na tym terenie. Sam plan był tworzony
w części i odstaje od potrzeb i możliwości.
Radni nie mieli więcej pytań.

W wyniku głosowania Rada Miasta (głosowało 18 radnych, 16 – za, 2 głosy wstrzymujące
się, przeciwnych nie było) podjęła Uchwałę Nr XIX/208/12 w sprawie przystąpienia do
opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonowego
Centrum w Malborku uchwalonego Uchwałą Nr XLII/396/10 Rady Miasta Malborka z
dnia 21 stycznia 2010 r. w granicach określonych na załączniku graficznym do niniejszej
uchwały ( zał. nr 9 ).

f) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 133/XVI/03 Rady Miasta Malborka z dnia
30.12.2003 r. w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w północnej części miasta
Malborka, przy kanale Ulgi w granicach określonych na załączniku graficznym do niniejszej
uchwały omówił inspektor Ryszard Gąsowski, który na wstępie poprosił o naniesienie
poprawki, w trzecim wierszu tytułu wyraz „północnej” zastąpić wyrazem „południowej”. To
samo w § 1 w wierszu trzecim wyraz „północnej” zamienić na wyraz „południowej” oraz w
pkt 1 wierszu trzecim słowo „północnej” zastąpić „południowej”. To samo dwa razy w
uzasadnieniu, wyraz „północnej” należy zastąpić wyrazem „południowej”.
Jest to teren stosunkowo duży, bo ma powierzchnię 63 ha i nie był objęty planem. Struktura
własności terenu jest następująca: zasadnicza część należy do Agencji Nieruchomości
Rolnych, część jest własnością Skarbu Państwa w dyspozycji Starosty i część jest własnością
komunalną. Wnioskodawcą w tej sprawie, żeby objąć teren miejscowym planem, jest
Starosta Powiatu. W tej sprawie również Starostwo Powiatowe podjęło stosowną uchwałę z
11 kwietnia br., że Powiat Malborski udzieli Gminie Miejskiej Malbork pomocy finansowej
w wysokości 35.000 zł na rzecz opracowania miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego części miasta Malborka oraz studium  rozwoju i kierunków
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zagospodarowania przestrzennego miasta Malborka.
Tereny użytkowane są w całości terenami rolniczymi i Miastu zależy na stworzeniu nowych
terenów przeznaczonych na zabudowę mieszkaniową, jak też zorganizowania na tym terenie
systemu komunikacji. Jest to opracowanie pierwsze dla tego rejonu, dlatego Burmistrz
wnioskuje, aby Rada Miasta udzieliła swojego poparcia i poparła uchwałę celem
przystąpienia do realizacji tego.
Komisje opiniowały projekt uchwały z przedstawiona poprawką. Komisja Finansowo –
Budżetowa, Komisja Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta oraz Komisja Gospodarki
Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji. Opinie tych komisji są pozytywne.

Zapytania radnych:
Radny Krzysztof Grylak zapytał, czy podejmując tę uchwałę można perspektywicznie, albo
diagnostycznie ocenić z jakimi skutkami, czy konsekwencjami natury społecznej można się
liczyć w czasie wdrażania tej uchwały. Czy tam są ogródki, czy działkowicze byli w jakiś
sposób uprzedzeni? Radny zdaje sobie sprawę, że przyjmowanie w poczet nieruchomości
miejskich takiego areału ziemi jest jak najbardziej korzystne dla miasta.
Inspektor Ryszard Gąsowski odpowiedział, że zasadniczym celem jest Agencja
Nieruchomości Rolnej Skarbu Państwa. Jeśli chodzi o tereny ogrodów działkowych, to one
stanowią własność miasta, działkowicze mają tereny tylko w użytkowaniu. Zasada generalnie
jest taka, że jeżeli chcemy uzyskać teren ogrodu, to wymagana jest zarówno zgoda
Krajowego Zarządu Działkowców jak i też ustalenie odszkodowań dla działkowców. Taki
jest tryb. Prowadzimy obecnie wycenę ogrodu działkowego „Przy Zamku”, gdzie mamy
akceptację zarówno działkowców jak i Krajowego Zarządu Działkowców na przejęcie tych
terenów, na cele rozwojowe miasta. Generalnie jeśli chodzi o  tendencje w ogrodach
działkowych to stwierdzamy, że  coraz mniej osób jest zainteresowanych, szczególnie wśród
młodszej populacji.
Radny Marek Charzewski poprosił o rozszerzenie sformułowania  „postulowane
zainwestowanie terenu”, tzn. jakie jest postulowanie?
Generalnie jest na tereny mieszkaniowe zarówno na zabudowy jedno jak i wielorodzinne –
powiedział inspektor.
Więcej pytań nie było.

Rada Miasta jednogłośnie ( głosowało 18 radnych ) podjęła Uchwałę Nr XIX/209/12  w
sprawie zmiany Uchwały Nr 133/XVI/03 Rady Miasta Malborka z dnia 30.12.2003 r. w
sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego dla terenu położonego w południowej części miasta Malborka, przy
kanale Ulgi w granicach określonych na załączniku graficznym do niniejszej uchwały (
zał. nr 10 ).

g) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego Centrum Miasta Malborka – terenu położonego pomiędzy
ul. Mickiewicza, Sienkiewicza ( obecnie Kościuszki ), Kościuszki i Aleją Rodła w granicach
określonych na załączniku graficznym do niniejszej uchwały.
Inspektor z Wydz. RGP Ryszard Gąsowski – jest to uchwała, która w skrócie obejmuje
tereny położone między zapleczem ulicy Kościuszki a działką, która ma być zabudowana
przez inwestora znanego radnym jako Gino Investment. Czemu taki mały zakres terenu w
ogóle trafia pod obrady Rady, otóż w obowiązującym planie Centrum nie zostało w ogóle
rozstrzygnięte, w jaki sposób ma być zagospodarowane owo zaplecze ul. Kościuszki. Jest
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duży napływ wniosków przedstawicieli i właścicieli lokali usługowych, którzy chcieliby w
miarę możności wykorzystać ten teren proponując przedłużenie swoich lokali w kierunku
istniejącej, projektowanej tam wewnętrznej drogi osiedlowej. Nie ma też rozwiązanej sprawy
zieleni izolacyjnej, która również jest istotna ze względu na zlokalizowanie drogi  w pobliżu
domu handlowego łącznie z podziemnym parkingiem. Z tej przyczyny mimo, że niedawno
była modernizowana uchwała, nie objęła tak ważnych elementów. Ze względu na wnioski
mieszkańców, właścicieli lokali, Burmistrz przedstawia Wysokiej Radzie  projekt, aby tę
sprawę rozwiązać. Również Miejska Komisja Urbanistyczna  na swoim posiedzeniu
oceniając plan zagospodarowania Centrum wnioskowała, by przedłożyć Wysokiej Radzie
projekt uchwały, który by tę sprawę definitywnie rozwiązał.

Opinie Komisji: Finansowo – Budżetowej; Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta oraz
Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji są pozytywne.

Zapytania i uwagi radnych.
Radny Marek Charzewski rozumie, że do tego terenu nie istnieje plan zagospodarowania?
W sensie praktycznym teren jest objęty planem, natomiast nie rozstrzyga w jaki sposób ma
być ten teren docelowo zagospodarowany, określa tylko funkcję mieszkaniową po skraju
budynków i dalej nie rozstrzyga – odpowiedział inspektor R. Gąsowski.
Czyli (radny M. Charzewski) rozumie, że jest postulowane zainwestowanie obszaru, to jest
rozbudowa istniejących lokali usługowych, tak to należałoby określić?
R.Gąsowski - nie tylko, oczywiście rozwiązanie też sprawy zieleni, która ma być izolacją od
obiektu, który ma być budowany łącznie z parkingiem, albowiem  na tej drodze wewnętrznej
będzie się też odbywał ruch.
Burmistrz Andrzej Rychłowski dopowiedział, że ten teren w najbliższym czasie będzie
terenem inwestycyjnym. Tym wyzwaniom musi sprostać plan, który rozwiąże wszystkie
kwestie, o których mówił pan R. Gąsowski.
Radny Sławomir Grudziński - jako mieszkaniec osobiście nie bardzo sobie wyobraża te
sklepy, wybuduje się tam jakieś „baraczki” i czy one estetycznie będą wzbogacać? Teren ten
jest mocno ograniczony i każda  dodatkowa zabudowa  ten teren jeszcze bardziej ograniczy.
Więcej pytań radni nie mieli.

W wyniku głosowania (głosowało 18 radnych, 14 było za, 4 się wstrzymało, przeciwnych nie
było) Rada Miasta podjęła Uchwałę Nr XIX/210/12 w sprawie przystąpienia do
opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Centrum
Miasta Malborka – terenu położonego pomiędzy ul. Mickiewicza, Sienkiewicza (
obecnie Kościuszki ), Kościuszki i Aleją Rodła w granicach określonych na załączniku
graficznym do niniejszej uchwały ( zał. nr 11 ).

h) Projekt uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na rok 2012 na terenie Gminy Miasta
Malbork omówiła Gospodarza Miasta Barbara Kozicka. Jest to kolejne spełnienie
formalności  ustalonej ustawą Prawo Wodne, czyli formalnie Rada Miasta  musi przyjąć
wykaz kąpielisk. Mamy jedno kąpielisko w mieście, ale formalności muszą być zachowane.

Opinie Komisji: Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji, Oświaty, Kultury i
Sportu raz Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta są pozytywne.
Radni nie wnieśli uwag.
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Rada Miasta jednogłośnie (18 radnych za, wstrzymujących się i przeciwnych nie było)
podjęła Uchwałę Nr XIX/211/12 w sprawie wykazu kąpielisk na rok 2012 na terenie
Gminy Miasta Malbork ( zał. nr 12 ).

i) Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji gminy miejskiej
Malbork celem włączenia do „Krajowego Programu Oczyszczania Ścieków Komunalnych”
zreferował Naczelnik Wydz. IZP Roman Milanowski. Materiał, który radni otrzymali, jest
to materiał przygotowany dla potrzeb zaktualizowania tego, co było zapisane w uchwale
podejmowanej kilka lat temu. Aktualizacja dotyczy elementów wykonanych do tej pory,
zarówno przez PWiK, jak i przez Spółkę „Nogat”, przez Miasto Malbork. Naczelnik
przypomniał, że niektóre zadania ujęte w poprzedniej uchwale, która również była
przygotowana dla potrzeb Krajowego Programu Oczyszczania Ścieków Komunalnych (do
wniosku), nie zawsze były możliwe do wykonania.  Tutaj generalnie chodzi o urealnienie
tzw. wskaźnika przeliczeniowego, który na kilometr wybudowanej sieci zakłada stu
dwudziestu odbiorców. Te zadania, które tam są wpisane, są zadaniami jak najbardziej
koniecznymi do wykonania. Uchwała ta jest niezbędna w celu dołączenia jej do wniosku o
dofinansowanie programu realizowanego w Funduszu Spójności.
Naczelnik poprosił o uzupełnienie kilku nieścisłości w uzasadnieniu, a mianowicie w zdaniu
„W związku ze złożeniem” wyraz „złożeniem” poprzedzić wyrazem „zamiarem”. Powinno
być: w związku z zamiarem złożenia” do Funduszu Spójności.

Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji jest pozytywna.

Zapytania radnych:
Radny Sławomir Grudziński rozumie, że intencją tej uchwały jest przystąpienie do Funduszu
Spójności i uzyskanie dofinansowania. Problem ten w czasie został przesunięty, bo już taki
program był opracowany, może dobrze, że opracowany jest w tej chwili. Na dzień dzisiejszy
jest dosyć duży problem kanalizacji na Międzytorzu i na Wielbarku. Mieszkańcy ciągle
domagają się o kanalizację. Wiadomo jaka jest sytuacja budżetu Miasta na dzień dzisiejszy.
Analizując uchwałę, można powiedzieć, że poprzednia kadencja rady i obecna, w ostatnim
dwudziestoleciu, nie zrobiła nic w sprawie kanalizacji sanitarnej.
Prawdopodobnie odbiór ścieków z Nowego Stawu odbywa się na granicy miasta Nowy Staw.
Radny zapytał, kto ponosi koszty przesyłki tych ścieków, przecież za darmo się nie przesyła?
O ile jest to włączone w zakres kosztów oczyszczania, bo prosty rachunek wskazuje, że my
mieszkańcy Malborka dopłacamy do tego.
Odpowiedzi przedmówcy udzielił Burmistrz Andrzej Rychłowski, który powiedział, że
dzisiaj dużo mówimy o dobrej woli, abyśmy mieli pozytywny przekaz w społeczeństwie.
Burmistrz powiedział, że nie może się zgodzić z takimi konkluzjami w dziedzinie gospodarki
wodnej, że w ostatnich latach nie zrobiono nic, albo niewiele. Przypominał, że był wymóg
budowy Stacji Uzdatniania Wody, który pochłonął olbrzymie środki, największe w historii
naszego miasta. W oczyszczalni ścieków w ostatnich latach zostały przeprowadzone remonty
idące w grube miliony złotych, to dotąd nie notowane wydatki w historii samorządu od  roku
1990. Burmistrz prosi o czysty, prawdziwy przekaz.
W kwestii przesyłu ścieków, to one rzeczywiście są regulowane i wszystkie opłaty Nowy
Staw wnosi do spółki,  zgodnie z obowiązującym prawem.
Radny S. Grudziński ad vocem - Stacji Uzdatniania Wody nie pobudowano z budżetu Miasta,
tylko wybudowały wodociągi (PWiK), co nie jest standardem w skali kraju. To nie firma
powinna budować. Z budżetu niewielka suma została  dodana. Więc nie można przypisywać
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sobie, że  samorząd zbudował.
Burmistrz odniósł się do wypowiedzi radnego mówiąc, że zanim się formułuje takie oceny,
trzeba zapoznać się z dokumentami, gdzie wszystko jest napisane, zapoznać się z
protokółami z sesji rady, środkami przekazywanymi przez samorząd do spółki, z
gwarancjami dla spółki. To nieważne, czy to zrealizowała spółka, czy samorząd, gdyż spółka
jest w 100 % własnością samorządu.
Więcej zapytań radni nie mieli.

Rada Miasta jednogłośnie ( głosowało 18 radnych za, wstrzymujących się i przeciwnych nie
było ) podjęła Uchwałę Nr XIX/212/12 w sprawie wyznaczenia obszaru i granic
aglomeracji gminy miejskiej Malbork celem włączenia do „Krajowego Programu
Oczyszczania Ścieków Komunalnych” ( zał. nr 13 ).

j) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie przyjęcia dotacji z Narodowego Funduszu
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w ramach Systemu zielonych inwestycji GIS –
Green Investment Scheme omówił Naczelnik Roman Milanowski, który powiedział, że
powyższa zmiana jest konsekwencją decyzji otrzymanej z Narodowego Funduszu Ochrony
Środowiska i Gospodarki Wodnej o zmianie kwalifikacji wydatku poniesionego na audyt
energetyczny (wymagany do wniosku o   dofinansowanie) z wydatku kwalifikowanego na
niekwalifikowany. W związku z tym kwota dofinansowania uległa pomniejszeniu o kwotę
1631 zł, którą przeniesiono do wkładu własnego.
Opinia Komisji Finansowo – Budżetowej jest pozytywna.
Radni nie mieli pytań.

Rada Miasta jednogłośnie (głosowało 18 radnych za, wstrzymujących się i przeciwnych nie
było) podjęła Uchwałę Nr XIX/213/12 zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia dotacji z
Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w ramach Systemu
zielonych inwestycji GIS – Green Investment Scheme ( zał. nr 14 ).

( Prowadzący obrady Wiceprzewodniczący Rady ogłosił 5 min. przerwy ).

k) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady Miasta Malborka Nr XVIII/200/12 z
dnia 26.04.2012 r. w sprawie zmian budżetu Miasta na 2012 rok – IV zmiana wyjaśniła
Skarbnik Miasta. Konsekwentnie tak jak rada dokonała aktualizacji zmiany budżetu,
korekta w zakresie wymienienia kwoty deficytu oraz źródeł pokrycia tego deficytu jest
zawarta w przedłożonym obecnie projekcie uchwały zmiany IV zmiany.
Opinia Komisji Finansowo – Budżetowej jednogłośnie pozytywna.
Radni nie mieli uwag.

Rada Miasta jednogłośnie ( głosowało 17 radnych, wyszedł z sali radny Dariusz Kostrzewa,
wstrzymujących się i przeciwnych nie było ) podjęła Uchwałę Nr XIX/214/12 w sprawie
zmiany Uchwały Rady Miasta Nr XVIII/200/12 z dnia 26.04.2012 r. w sprawie zmian
budżetu Miasta na 2012 rok – IV zmiana ( zał. nr 15 ).

( Radny Jan T. Wilk opuścił salę obrad ).

Ad. pkt 8
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Burmistrz Andrzej Rychłowski i zastępcy Burmistrza odpowiadali na zapytania i
interpelacje radnych:

Na pytanie radnego Krzysztofa Grylaka - Burmistrz Andrzej Rychłowski odpowiedział, że
niestety elementy metalowe, które są na zewnątrz, to wiemy z doświadczenia, że one
rdzewieją. Oczywiście były zabezpieczone odpowiednio antykorozyjnie na etapie realizacji,
inspektorzy odbierali pracę, nie mniej jednak warunki atmosferyczne,  jak z wieloma innymi
rzeczami, powodują, że ta substancja metalowa rdzewieje .
Trudno Burmistrzowi się tu odnosić, żeby przeprowadzić jakieś ekspertyzy, czy to jest wynik
tego, że zostały jakieś tam paski plastikowe. Burmistrz nie sądzi, aby paski plastikowe
powodowały  rdzewienie tej konstrukcji metalowej, ale Burmistrz nie chce tutaj wyciągać
wątków politycznych, jak to radny przedstawił. Powiedział, że to zawsze takie domniemania
może nieść i przypomniał że Prokuratura prowadzi postępowanie w tej sprawie. Radny K.
Grylak był też członkiem tej grupy, która wtargnęła do Urzędu Miasta i wywierała nacisk na
urzędników.
Radny Krzysztof Grylak sprostował, że nie był członkiem tej grupy.
Burmistrz nie chce się odnosić do tego, Prokuratura to rozsądzi, natomiast wie, że radny był z
tymi ludźmi w urzędzie.
Jeśli chodzi o godło, to należałoby te symbole zmienić, szkoda, że nie ma radnego Jana T.
Wilka, gdyż to za kadencji J. T. Wilka zostało zakupione to godło i powieszone w tym
miejscu. Szkoda, że wyszedł, bo pewnie mógłby odpowiedzieć. Burmistrz sądzi, że pasowało
ono do stylistyki tej ściany i szkoda, że nie zapoznał się z przepisami odnośnie godła
państwowego, które są zapisane w polskiej Konstytucji.
Teren na zapleczu ul. Kościuszki, w naszych zamierzeniach objęty jest pewnymi działaniami.
Teren nie był Miasta i po długich zabiegach magistratu udało się ten teren odzyskać. W tym
roku będzie wykonany projekt techniczny tego zaplecza, określone zagospodarowanie.
Będzie się tam mieścić parking, który będzie obsługiwał ul. Kościuszki a w przyszłości
dawał możliwość zamknięcia ruchu w tej części miasta na okresy letnie. Prawdopodobnie
jeszcze w tym roku będziemy prowadzić prace związane z rozbiórką budynków. Udało się
szczęśliwie zabezpieczyć miejsca prowadzenia działalności dla podmiotów tam
funkcjonujących, między innymi „Świat Dziecka” przenosi się do słabo zagospodarowanej
do tej pory, hali na ul. Targowej. Będziemy prowadzić prawdopodobnie w tym roku
wyburzenia i mam nadzieję, że od przyszłego roku ruszy przebudowa tej części miasta i
będzie na pewno nawiązywać w jakiś sposób charakterem do ul. Kościuszki oraz zamknie
temat logiki ruchu w tej części miasta.
W sprawie rapera Elciaka - nie chcę się wypowiadać w kwestii światopoglądowej, nie czuję
się upoważniony, na temat cenzury też. Wszyscy walczyliśmy o to, aby tej cenzury nie było,
jeśli nie przekraczane są w oczywisty sposób granice, które mogą urażać. Konkretnie ta
piosenka, chyba w młodzieżowy sposób pokazuje, jak kto kocha swoje miasto. Trudno o tym
dyskutować i nie czuję się na siłach, aby się do tego odnosić.
Jeśli Dom Kultury użyczył sceny, to znaczy że uznał, iż takiej pomocy wielu artystom w
Malborku trzeba udzielić.
Radny K. Grylak powiedział, że nie prosił Burmistrza aby recenzował czyjąś twórczość,
tylko zapytał, czy podmioty komunalne otrzymując w takiej, czy innej formie prośbę o
udostępnienie zasobów, chodzi o MWC, gdzie akurat oni coś takiego tam realizowali, czy
podmioty komunalne nie tyle ingerują w treść, ile sprawdzają jakie ewentualnie treści będą
tam preferowane, bądź wyrażane. Placówka jest po to, by przysparzać miastu turystów.
Radny otrzymał konkretne pismo treści „ panie Grylak, jeżeli mieszkańcy partnerskich miast
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znaliby język polski, czy tego typu twórczość na zasobach komunalnych przysporzyłaby
turystów, czy splendoru naszemu miastu? Radny nie wnika w czyjąkolwiek twórczość, tylko
chodzi o to, czy podmioty w jakiś sposób zastanawiają się, co będzie realizowane w
obszarze, którego udostępniają?
Na pytanie radnego Sławomira Grudzińskiego dot. placu zabaw, oczywiście Gospodarz
Miasta chciałaby budować te place zabaw w różnych częściach miasta, taki też postulat
płynie od wielu mieszkańców Malborka, którzy chcą czuć się gospodarzami w swoich
dzielnicach. Chcą, aby te ich miejsca wypiękniały, ale oczywiście to jest związane z
możliwościami miasta i z zasobami pieniężnymi. Wszędzie tam, gdzie środki finansowe w
ramach budżetu pozwolą, to będziemy te zadania realizować. Ostatnio takie działania z
mieszkańcami na ul. Ciepłej i ul. Maczka podjęliśmy. Doprowadziliśmy do porządku plac
przy dużej inicjatywie mieszkańców. Takie zaangażowanie i obywatelska postawa rodzi
najlepsze efekty.
Pytanie radnego Zdzisława Leszczyńskiego – faktycznie nie ma oznaczenia do tej pory i
Burmistrz dziękuje za przypomnienie, bo to jest osoba tak ważna dla historii naszego miasta,
iż warto to w jakiś sposób upamiętnić. Może jakąś tablicą, która będzie wpisywała się w
architekturę tego miejsca. Jest uzasadniona potrzeba zaznaczenia tego miejsca dla
potomnych.
Jeśli chodzi pytania radnej Teresy Zdanowicz - o oznakowaniu już mówiliśmy a kosze są też
w możliwości miasta. Gospodarz Miasta dokupuje teraz i będzie ich więcej. Jeśli kultura
mieszkańców nie będzie właściwa,  to i koszy zawsze będzie za mało. Burmistrz przejechał
się przez Centrum miasta, gdzie jest bardzo wiele śmietników i zauważył, że przy pustych
śmietnikach, bardzo wiele śmieci leży obok. To jest niestety bolączka tak samo jak z psami, z
psimi odchodami. Są duże potrzeby edukacji, mówienia o tym, potrzeba prowadzenia akcji
uświadamiających. Jest przykro, kiedy w pięknym centrum leżą te śmieci.  Musimy
reagować, sprzątać i w niedzielę i wcześnie rano.
Na pytanie radnego Jana T. Wilka, który opuścił obrady, w sprawie strony internetowej, to też
można mieć takie wrażenie, że jest jakiś totalny chaos na stronie internetowej miasta. Jak
radni otworzą tę stronę, otwierają się trzy ikony i spokojnie można wejść na każdą z nich i
zasięgnąć informacji o mieście. Strona 82 – 200 również podaje bieżące informacje o
mieście. Na stronie Miasta funkcjonuje BIP. Zmagamy się ze stroną internetową Miasta, ale
są to bardzo duże koszty a zmienić serwer, przebudować, to jeszcze większe koszty.
Własnymi siłami się to tego przygotowujemy, siłami naszych informatyków.
Oprogramowania są bardzo drogie. Jest wiele innych potrzeb, choćby związane z
przedszkolami, ze szkołami, zmniejszyły się dotacje i musimy szukać rezerw wszędzie.
Odpowiadając na pytania radnego Marka Charzewskiego z–ca Burmistrza Jerzy
poinformował że, jest już gotowe zarządzenie Burmistrza w sprawie ujednolicenia 5 godzin,
ale chcemy to przygotować kompleksowo. W tym samym czasie pomagając osobom, które
zarządzają przedszkolami a organem założycielskim jest Miasto. Konieczna jest nowa
umowa z  rodzicami. Umowę obecnie sprawdzają radcy prawni. Chcemy zabezpieczyć w
jakiś sposób interes Miasta, aby nie było czegoś takiego, że tylko my mamy obowiązki a
strona, która oddaje dziecko do przedszkola takich obowiązków nie ma. Oddaje dziecko do
przedszkola na 5 godz. podpisując umowę, że oddaje na 8 godz. My świadczymy gotowość,
nauczyciel jest gotowy do podjęcia pracy a nie ma dzieci. To będzie zrobione kompleksowo,
to zarządzenie już jest obowiązujące.
Wracając do arkuszy organizacyjnych, mamy czas do 31 maja, ale mamy już pogląd i pewne
działania już podejmujemy, chociażby to, że jest bardzo dużo oddziałów zerowych w
szkołach. Jest to też pewien sposób walki z całą tendencją, namawiamy rodziców do
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posyłania dzieci do oddziałów zerowych. Wiadomo, że dodatkowy oddział zerowy, to
dodatkowy etat dla nauczycieli. Z pierwszego rozpoznania sytuacja nie jest zła, na pewno
będą jakieś ograniczenia, jakieś zwolnienia, ale są takie szkoły,  gdzie tych zwolnień nie
będzie, co więcej powstają nowe etaty.
Burmistrz ze swojej strony deklaruje, po zakończeniu całego procedowania, że będzie się
starał zwracać do dyrektorów tych szkół, gdzie są te wolne etaty, żeby przyjmowali w
pierwszej kolejności osoby zwalniane w innych placówkach szkolnych. W przypadku
przedszkoli to poskutkowało, bo tak naprawdę oprócz jednego przypadku, wszyscy
pracownicy, chyba większość pracowników obsługi, którzy byli zwalniani z przedszkoli
przekształcanych, znalazły zatrudnienia w naszych szkołach. Burmistrz sądzi, że również
związek zawodowy w tym wszystkim  pomoże. Nie może się Burmistrz odnieść ilościowo,
ale myśli, że to będą zwolnienie rzędu kilku osób, nie będzie więcej jak 6 - 7.
Na pytanie radnej Alicji Osińskiej Burmistrz Andrzej Rychłowski odpowiedział, że
inwestycja nie jest nasza a realizuje ją spółka kolejowa. Natomiast my jesteśmy w stałym
kontakcie z tą spółką. Gospodarz Miasta jest tam częstym gościem. Na dzień dzisiejszy
poprawione zostało przejście i chodnik. Na bieżąco będziemy monitorować sytuację. Na
pewno ten przejazd, w związku z tym, że jest tam dosyć duży ruch, a remont potrwa jakiś
czas, musi być poddany stałemu monitoringowi, Oczywiście tak jak nam na to pozwalają
możliwości i prawo.

Ad. pkt 9

Protokół z XVIII sesji Rady Miasta Malborka był wyłożony do wglądu w Biurze Rady.
Radni mieli możliwość zapoznania się z protokółem. Żadnych uwag nie wniesiono.
Przewodniczący Rady go podpisze.

Ad. pkt 10

Wiceprzewodniczący zakomunikował, że w dniu 26 maja br. o godz. 10:00 w hali sportowej
Gimnazjum Nr 3 w Malborku, Młodzieżowa Rada Miasta organizuje VII turniej piłki
siatkowej szkół gimnazjalnych i ponadgimnazjalnych o puchar Burmistrza Miasta.
Zapraszam radnych i innych chętnych do wzięcia udziału w tej imprezie sportowej.

Ad. pkt 11

Porządku obrad został wyczerpany. Wiceprzewodniczący Rady Tadeusz Woźny zamknął XIX
sesję Rady Miasta.

Protokółowała Alicja Olchowicz.

Wiceprzewodniczący
Rady Miasta Malborka

Tadeusz Woźny


